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DSKO takker for muligheden for at kommentere på RKKP’s prioriteringsrapport. 

 

 

 

Vi har ikke kommentarer til selve prioriteringen, men har dog følgende generelle kommentarer: 

Vi finder det meget vigtigt at vi har gode nationale databaser.  

Fra et onkologisk perspektiv er det derudover vigtigt at opgøre de onkologiske data, altså data fra 

tiden efter diagnosen er stillet. Dette giver mulighed for overblik over ”real-life data” i en dansk 

population. Disse data er vigtige i forhold til at få nationale og ensartede onkologiske data. Det 

skal bemærkes at disse data ofte ikke er inkluderet i RKKP databaserne i deres nuværende 

udformning. 

Til tider godkendes lægemidler under forudsætning af, at der gives tilbagemelding om real-life 

data efter 1 eller 2 år for effekt og/eller bivirkninger. Det er derfor essentielt at vi har et godt 

overblik over disse data, så vi kan levere data der opfylder disse krav. 

Vi ønsker at der opsamles data for såvel 1. linje behandling, samt på de patienter der modtager 

senere linjer behandling. Der ønskes endvidere data på såvel medicinsk behandling og stråleterapi. 

 

 

 

Venlig hilsen 

Lotte Engell-Nørregård, formand for Dansk Selskab for Klinisk Onkologi 


